

慈濟大學英美語文學系高中(職)學生英文體驗專課教學大綱

【105 學年度第 2 學期】

開課系所 (年級)	英美語文學系一年級		任課老師	陳蔡慶
課程名稱	(中文) 電影賞析:談藝術與文學			
	(英文必填) Film Studies: Art & Literature			
學分數	0	必選別	選	上課時數
				每次 3 小時
教學綱要				
教學目標 與內容	<p>認識語言與文學的關係 認識電影作品的文學性 能以小組討論方式表達見解</p> <p>Students are expected to acquire:</p> <ul style="list-style-type: none"> • a basic understanding of the relationship between language and literature; • an understanding of literariness in the selected films; • cultivation of students' critical thinking through group discussions 			
先備能力	<p>1. 本科目絕大部分以英文進行。 2. 全班人數上限 60 人。 3. 如果申請人數超過上限，所有申請人將由本系進行英文能力測驗，每一高中(職)申請學生成績前五名優先錄取，其餘名額，不分學校，以成績高低順序錄取至額滿為止。 4. 建議學生英文具有 CEF B1 標準(例如：全民英檢中級、雅思 4 級、多益 550 分、托福 460 分、或托福 iBT 57 分)以上之能力，再申請上課，較能充分達成學習成效。</p> <p>PLEASE NOTE:</p> <p>1. This course is taught and assessed mainly in English. 2. There is a 60-student upper limit on the class size. 3. If the course is oversubscribed, an English proficiency test will be held to screen the participants. Based on the test result, five places will first be allocated to students from each high school, with the allocation of the remaining places made regardless of the participants' schools. 4. This course is taught in English. It is therefore recommended that students reach an English proficiency level equivalent to CEF level B1 (eg. GEPT Intermediate, IELTS 4, TOEIC 550, TOEFL 460 or TOEFL iBT 57) or above before beginning this course.</p>			
教學方式	<p>The teaching and learning methods for the on-campus component include:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Film watching. • Assigned readings • Group discussions • Teacher's Guidance and Interpretation 			
教科書 及參考書	<p>Robert Stam & A. Rengo, <i>Literature and Film</i> (Peking University Press, 2006) David Bordwell & K. Thompson <i>Film Art : An Introduction</i> (NYU Press, 1985) 霍華 蘇伯 《電影的魔力》 游宜樺譯 早安財經文化出版社 2012</p>			
教學進度	日期	教學內容		授課教師
	3/12	課程目標及報告模式介紹 《十分鐘前》兩段為例		陳蔡慶
	3/19	《春風化雨》 分組討論及報告		陳蔡慶
	4/9	《窈窕淑女》 分組討論及報告		陳蔡慶

